
Internetconsultatie Jachtseizoen Haas en Konijn 
 

Reactie op het voorgenomen besluit van de Minister om in het komend seizoen de 
jacht niet te openen op konijnen (landelijk) en hazen (in Groningen, Limburg en 
Utrecht).  

 

Inleiding:  
Van beroep geen boswachter of iets dergelijks maar opgegroeid op en rondom het water en vaak in 
polders te vinden, al vissend en jagend.  Ik heb altijd al interesse gehad met alles wat zich daarin 
afspeelde, leefde en vooral wat er allemaal leeft. 
Ik ben vanaf me 13e mee gaan lopen met een oudere jager van het dorp en op me 16e mijn 
jachtopleiding gehaald en vanaf mijn 18e het veld in. Nu 25 jaar oud en verantwoordelijk voor 140 ha 
jachtveld waarvan de helft water en de helft eiland. 
In het jachtveld gaat alles in goed overleg met zowel staats bosbeheer, natuurbeheer, boeren en 
weidevogelorganisaties. 
 
Vanuit deze hoedanigheid ben ik erg gedreven om een gezonde wild- en weidevogelstand te 
behouden en daar waar deze onder druk staat, te verbeteren. Je kent de polder als geen ander, weet 
iedere boom in je veld en weet precies hoe de hazen lopen.   
Als geen ander ben je als jager gemotiveerd en ook verplicht om de wildstand te monitoren en te 
handhaven. Als jager zie je dat met name het weer veel invloed heeft op wildstand, door te zorgen 
voor dekking (biotoopverbeteringen) en voldoende voedselaanbod kun je het nadelige effect van een 
koude en natte winter op je hazenstand, beperken. 
Door de intensivering van de agrarische sector, waar door de mechanisatie is toegenomen kan de 
stand van het haas negatief beïnvloed worden. Overleg tussen boer en jager zorgen ervoor dat de 
boer meer rekening houdt met de fauna op zijn land en hier behoedzaam mee omgaat. Inzet van 
wildredders, warmtebeeldcamera’s, vooraf aan het maaien het veld inspecteren, helpen mee en dit 
zijn allemaal vrijwillige uren van de jagers niet te vergeten.  
 
Sinds een aantal jaar tellen wij met warmtebeeld de hazen in ons veld. Jammer genoeg word dit niet 
geregistreerd om een goed inzicht hierin te krijgen. Dit zorgt ervoor dat een goed beeld krijgt 
hoeveel er zitten, en weet je hoeveel je er kan oogsten om de wildstand op orde te houden. Gaat het 
slecht laat je ze lopen, gaat het goed of te goed oogst je er een paar. Over het algemeen blijft de 
hazenstand bij ons stabiel mede door het vele werk van de jagers. Ook zoals benoemd jaag ik op een 
eiland en hier kunnen de hazen niet echt weg. Alleen over ijs en ook dan zijn ze nog standvast. 
Hierdoor geen nieuwe aanloop van hazen maar ook geen valwild door auto’s. Schiet je er hier teveel, 
kan het jaren duren voor de stand weer op orde is. Als jager ben je ook dan verantwoordelijk voor de 
hazen in de polder.  
 
Het “jagen” of de jacht is natuurlijk niet alleen het opsporen, bemachtigen en doden van wild. Het is 
veel meer dan dit ene element waar de anti jachtlobby zo graag bovenop springt en deze emotie 
gebruikt om hun doel te bereiken, het stoppen van de jacht. Het beschermen van de wildsoorten is 
voor hun geen doel, slechts een middel om hun werkelijke doel te bereiken, stoppen van de jacht. 
 
 
 
 



Zoals al benoemd is al het werk wat jagers doen vrijwillig, vergt het veel tijd en komt er meer bij 
kijken dan slechts schieten zoals de mensen eigenlijk alleen maar zien. Zie hier een paar 
voorbeelden: 

- Beheer en schadebestrijding om de steeds hoger oplopende wildschade en de kosten die dit 
met zich meebrengt voor boer en burger te beperken; LET OP VRIJWILLIG!  

- Predatiebeheer; 
- Biotoopverbeterende maatregelen, herstel pestbosjes, aanplant van kleine elementen; 
- Plaatsen van broedkorven en nestgelegenheid; 
- Tellingen 
- Maatregelen om maaislachtoffers te beperken (wildredders, nestbescherming, maaiplan, 

etc). 
 

Zoals benoemd vergt het allemaal veel tijd wat jagers doen en kost het dan ook veel geld als je alle 
uren bij elkaar optelt die dik in de miljoenen lopen. Als wij jagers nu beperkt worden door slechts een 
telling die dun onderbouwd is, zakt de moed bij de meeste jagers wel in hun schoenen en word er 
ook weinig meer gedaan voor bijvoorbeeld in deze brief genoemd de haas. 
 
Bij het wegvallen van het haas uit de wildlijst raakt het haas zijn grootste steun en toeverlaat kwijt.  
Ik ken weinig andere belanghebbende die zich zo actief inspannen voor het behouden van het haas, 
dan de jagers. Het haas van de wildlijst betekent met grote waarschijnlijkheid een afname van het 
haas in Nederland. Wie maakt zich er dan nog druk om het haas in Nederland ? Dan nog niet gehad 
over stropers in Nederland.  
 
Hoop van ganser harte dat u uw voorgenomen besluit om het haas van de wildlijst te verwijderen, 
heroverweegt en de reacties van ons jagers als veldexperts ter harte neemt. 

De onderbouwing van de Zoogdierenvereniging. 
De onderbouwing van de Zoogdierenvereniging is gebaseerd op de zogeheten “ Telganger (editie 
november 2021)”  van de Zoogdierenvereniging welke tot stand is gekomen op basis van 
waarnemingen door vogeltellers, die tijdens hun vogeltellingen de als ‘bijvangst’ even meenemen. 
De tellingen van jagers in WBE verband en daaruit vastgestelde provinciale telcijfers van FBE’s zijn in 
deze Telganger niet meegenomen.  
In het gebied waar ik nu 7 jaar jaag herken ik dit beeld zeker niet. De stand van het haas in dit, 
voornamelijk veenweidegebied, is vrij stabiel.   
Daar waar het haas zijn leefgebied nog intact is doet de haas het goed.  
In jaren waarin het haas het moeilijk heeft (veelal agv weersomstandigheden) past de jager daar zijn 
plannen op aan door minder hazen te schieten of een jaar over te slaan.  
Als goede gebiedsgerichte inzichten wil hebben op de langdurige populatieontwikkelingen, dan kan 
men gebruik maken van de beschikbare informatie bij jagers, WBE’s, FBE’s en provincies.  
 
 
Wat de anti jacht lobbyisten zien is alleen de man met het geweer die schiet. 
Echter zijn hun druk bezig met het verstoren van de jager en met het proberen van het stoppen van 
de jacht. Hun zijn niet bezig met warmtebeeldtellingen, over de toonbank komen met feiten over de 
tellingen of met het beschermen van de haas in samenwerking met de boeren. Dit is een belangrijk 
aspect mocht de jacht sluiten in Nederland op de haas, dat dit helemaal niet meer gebeurd. 
Wat betreft konijnen krijg je ziektes als je er teveel hebt, eveneens als de haas.  
 
Mocht de jacht aan banden gelegd worden, zullen jagers minder gemotiveerd worden om voor een 
goede wildstand te zorgen en ook bijvoorbeeld de ganzen ook wat minder fanatiek bestrijden, want 
waarom zou je dat dan nog wel gaan doen.  
 



Ik hoop u met de brief te kunnen overtuigen en een keer mee het veld in is altijd een goed idee. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Youri van Velzen  


